
Rada Gminy Chełmno
ROO.0002.2.2013

Protokół
z obrad

XX Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu 18 kwietnia 2013 roku w godz. od 1000 do 1330 w Urzędzie Miasta Chełmno, 
sala nr 102, odbyły się obrady XX Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli:

Radni Rady Gminy w liczbie 12 na 15 ogółem. Obrady prawomocne; 
1. Elżbieta Zawal;
2. Lech Orzech;
3. Jan Kaczmarczyk;
4. Krzysztof Madej;
5. Krystyna Janowska
6. Grzegorz Sobieralski;
7. Zygmunt Urtnowski
8. Kazimierz Pasiński;
9. Mieczysław Urbański;
10. Zbigniew Kłos;
11. Henryk Krzywdziński;
12. Piotr Mikrut;
13. Ilona Sądel – Gredecka;
14. Bogusław Kiełbasiewicz;

Oraz zaproszeni goście:
1. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno;
2. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;
3. Krzysztof Zawadziński – kier. RBG;
4. Zbigniew Henke – projektant projektu założeń;
5. Marek Kalkiewicz – dyrektor PZD;
6. Wojciech Bińczyk – Starosta Chełmiński;
7. Edward Rączka – Radca Prawny;
8. Anna Kukulska – protokolant

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Pan Henryk Krzywdziński przywitał obecnych
radnych i pracowników UG.
Na podstawie listy obecności (Zał. Nr 1) stwierdził quorum.

Ad. 1.
Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia (Zał. Nr 2).
P.  Przewodniczący  zgłosił  wniosek  by pkt.  12  przesunąć  w pkt  6,  reszta  otrzymała  by 
kolejne numery.
Do porządku nie zgłoszono więcej uwag.
P. Przewodniczący poddał  porządek pod głosowanie.  Wynik  głosowania:  14 „za” na 14 
obecnych podczas głosowania. 



Ad. 2.
Przedstawienie uchwał Rady Gminy Chełmno podjętych na poprzedniej Sesji oraz
sprawozdania z ich realizacji. (Zał. Nr 3)
Sprawozdanie z realizacji uchwał przedstawiła P. Kukulska. Do sprawozdania nie zgłoszono
uwag.

Ad. 3. 
Interpelacje i zapytania.
P. Wójt poinformował, że na poprzedniej sesji nie zgłoszono interpelacji.
P. Przewodniczący poprosił o zgłaszanie interpelacji.

Zgłoszono następujące interpelacje:
1. P. Urbański prosi o szybką interwencję w sprawie modernizowanych wałów 

przeciwpowodziowych.  Wały  na  odcinku  Ostrów  Świecki  Łęg,  zostały 
zmodernizowane co miało zapobiec podsiąkom. Niestety na wiele to się nie 
zdało,  ponieważ występują  na  tym odcinku bardzo duże  podsiąki.  Należy 
zawiadomić  o  zaistniałej  sytuacji  odpowiednie  instytucje  by  wyjaśniły, 
dlaczego tak się dzieje dopóki sytuacja hydrologiczna jest taka a nie inna.

2. P. Urbański zgłosił, że w Dorposzu Chełmińskim, przy skrzyżowaniu z drogą 
do p. Olechowicza zginął znak ograniczenia prędkości do 50km. Należy go 
przywrócić.

3. P.  Janowska  zgłosiła,  że  w  Nowejwsi  Chełm.  Został  zdewastowany 
przystanek autobusowy. Należałoby go naprawić.

4. P.  Sądel-Gredecka  zgłosiła,  ze  w  Nowych  Dobrach  są  pozałamywane 
chodniki i załamana jest ścieżka rowerowa.
P.  Wójt  odpowiedział,  że  powiat  będzie  naprawiał  chodnik  przy  okazji 
remontu drogi powiatowej.

5. P. Zawal zgłosiła, że przy punkcie widokowym przy Górze Św. Wawrzyńca 
zostały wyrzucone monitory i komputery. Należy to zgłosić do miasta.

6. P. Kiełbasiewicz zgłosił, że po zimie ścieżka rowerowa jest zaśmiecona.
P. Wójt odpowiedział, że będą pracownicy interwencyjni, którzy to uprzątną.

 
Ad. 4.

Przedstawienie sprawozdania Wójt Gminy Chełmno i Komisji Rady Gminy Chełmno.
P. Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej (Zał. Nr 4), do którego nie 
zgłoszono uwag.
P.  Przewodniczący poprosił  poszczególnych  Przewodniczących  komisji  o  przedstawienie 
sprawozdań.
P.  Madej  –  sprawozdanie  komisji  Rolnictwa,  Leśnictwa,  Gospodarki  Wodnej  i  Ochrony 
Środowiska.
P. Orzech – sprawozdanie Komisji Rewizyjnej.
Nie zgłoszono uwag do sprawozdań.

Ad. 5.
Uchwała w sprawie uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia Gminy Chełmno w ciepło, 
energię elektryczną i paliwa gazowe na lata 2013-2027”. (Zał. nr 5) 
P. Prący oddał głos P. Projektantowi Zbigniewowi Henke.
P. Henke przedstawił prezentację multimedialną na powyższy temat.
Powiedział,  że  istotą  jest  zasada  gospodarowania  zasobami.  Poruszył  temat 
wykorzystywania biomasy do ogrzewania budynków.
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Radni nie zadali pytań.
P. Przewodniczący odczytał  uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 10 
„za”, 4 „wstrzymujące”.

Ad. 6.
Dyskusja nt. dróg powiatowych – Starosta Wojciech Bińczyk. 
P.  Przewodniczący  przywitał  przybyłych  na  Sesje  Starostę  Chełmińskiego  –  Wojciecha 
Bińczyka oraz dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg.
P. Przewodniczący zwrócił uwagę, że drogi powiatowe „zachęcają do wolnej jazdy”.
Głos zabrał P. Starosta.
Powiedział, że stan dróg związany jest niestety z finansami powiatu. Dla powiatu drogi to 
priorytet ale niestety są również inne wydatki. Po 2013 roku Gmina Chełmno będzie miała 
najlepsze drogi powiatowe w powiecie. W gminie jest 45 km dróg powiatowych po 2013 r 
w dobrym stanie dybie ok. 36 km. W 2013 roku zostanie zrobiona droga Nowe Dobra + 
Grudziądz.  Pozostanie  do zrobienia droga Starogród – Kijewo Królewskie.  Droga Dolne 
Wymiary – Nowawieś Chełmińska zostanie naprawiona i wyremontowana. Sukcesywnie są 
pozyskiwane środki  na remonty i  budowy dróg.  Były  prowadzone rozmowy ze Starosta 
Grudziądzkim by odrazy pociągnąć inwestycje  od Sosnówki do Grudziądza,  ale niestety 
może uda się to zrobić dopiero w przyszłym roku.
P.  Przewodniczący  powiedział,  że  rozumie,  że  Starosta  jest  uzależniony  od  Rady  i  jej 
decyzji.
P. Przewodniczący powiedział, że są uwagi co do zaśmieconych i źle utrzymanych poboczy.
P.  Kalkiewicz  powiedział,  że  śmieci  zostaną  wyzbierane  przy  pomocy  pracowników 
interwencyjnych.  Zostały  już  podjęte  w  tym  celu  działania.  Faktem jest,  że  śmieci  jest 
niestety co raz więcej.
P. Wójt powiedział, ze można zrobić w ten sposób, że pracownicy interwencyjni z Gminy 
posprzątają pobocza, a powiat zabierze śmieci. 
P. Kalkiewicz zgodził się, dostarczy worki na śmieci. 
P.  Wójt  spytał  o  budowę  ścieżek  rowerowych.  Gmina  buduje  ścieżkę  rowerową  do 
Podwieska,  czy jest  możliwość  by powiat  partycypował  w kosztach  budowy niektórych 
odcinków?
P. Kalkiewicz powiedział, że powiat chce dociągnąć ścieżkę od Nowych Dóbr do Chełmna.
Poruszono problem skrzyżowania drogi Klamry – trasa nr 1.
P. Kalkiewicz poinformował, że w tym miejscu istnieje problem techniczny, ponieważ jest 
tam spory spadek. Było wiele pomysłów na rondo, lewoskręty, światła. Decyzja jeszcze nie 
zapadła, ale ma być coś zrobione w tym roku.
P.  Starosta  dodał,  że  niedawno został  zmieniony Dyrektor  Generalnej  Dyrekcji  Dróg w 
Bydgoszczy i zostały podjęte nowe rozmowy na powyższy temat.
P. Kaczmarczyk spytał, czy będą robione szersze zjazdy do gospodarstw?
P. Kalkiewicz wyjaśnił, że zjazd nie może być szerszy niż droga. Jeśli jest gospodarstwo, w 
którym jest większy sprzęt to zaprasza na indywidualne rozmowy.
P. Kaczmarczyk zgłosił, że nie ma znaku Podwiesk jadąc od strony Grudziądza.
P. Kalkiewicz wyjaśnił, że znaki są zamawiane raz w roku, więc będzie trzeba uzbroić się w 
cierpliwość. 
P. Kłos spytał kiedy będą naprawiane zjazdy przy drodze na Sztynwag?
P. Kalkiewicz odpowiedział, że nie będą bo zjazdy to prywatna sprawa mieszkańców.
P. Mikrut spytał dlaczego do P. Utraty zjazd z drogi ma ok. 9m, a inne są węższe?
P. Kalkiewicz odpowiedział, że P. Utrata zrobił zjazd na własny koszt.
P.  Kalkiewicz  powiedział,  że  wszyscy mieszkańcy są informowani  o budowie drogi  ale 
zwracają uwagę dopiero wtedy gdy cos jest  nie tak,  zamiast  od razu zwracać na pewne 
rzeczy uwagę.
P. Kłos spytał kto naprawia skrzyżowanie z drogą gminną?
P. Kalkiewicz odpowiedział, że powiat i prosi o zgłoszenie do niego takich spraw.
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P. Sądel – Gredecka powiedziała, że rolnicy zanieczyszczają  drogę  powiatową.  Czy 
można to zgłosić do powiatu?
P.  Kalkiewicz  powiedział,  że  można  karać  rolników,  ale  najczęściej  pouczają  ich  by 
uprzątnęli  zanieczyszczenia.  Można sprawę zgłosić  na policję,  ale  stara się takie sprawy 
załatwiać polubownie.
P. Urbański zgłosił następujące sprawy dot. drogi Górne Wymiary – Podwiesk:
- na wysokości P. Pożogi pobocze wchodzi 1 m w asfalt;
- będzie robiona droga koło P. Frankiewicza, ale przy wyjeździe na drogę powiatowa są 
zakrzaczenia, które utrudniają widoczność;
- koło kościoła w Górnych Wymiarach w kilku miejscach pozałamywał się asfalt.
P. Kalkiewicz powiedział, ze tam jest problem z własnością gruntów – należy tam zrobić 
nowa podbudowę.
P. Sobieralski zgłosił, że koło pierwszego przystanku w Klamrach stoi woda a przy II i III 
autobusy staja w taki sposób, że ludzie wysiadają do rowu. Autobus może przejechać po 
stopach.
P. Kalkiewicz prosi by wszystkie uwagi zgłosić bezpośrednio na ul. Łunawską.
Nie zgłoszono więcej pytań.
Na tym dyskusję zakończono.
P. Przewodniczący podziękował gościom za przybycie.
P. Przewodniczący ogłosił przerwę od godz. 12.40 do 12.50.
Po przerwie.

Ad. 7.
Uchwała  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej w Chełmnie. (Zał. Nr 6)
P.  Przewodniczący  poprosił  P.  Orzecha  –  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  o 
przedstawienie uzasadnienia do tak podjętej przez komisję decyzji.
W dniu  11  marca  2013 r.  wpłynęła  do  Rady Gminy Chełmno  skarga  przekazana  przez 
Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Toruniu.  Skarga została  złożona przez Państwa 
Iwonę  i  Leszka  Czerwińskich  i  dotyczyła  działalności  kierownika  Gminnego  Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Chełmnie.
W celu  zbadania  zasadności  skargi  tj.  czy  środki  na  wypłatę  zasiłków  okresowych  lub 
celowych były wydatkowane zgodnie z przeznaczeniem Komisja Rewizyjna Rady Gminy 
Chełmno przeprowadziła postępowanie wyjaśniające.
W oparciu  o zgromadzone dokumenty i  złożone  wyjaśnienia  Komisja  uznała,  że  skarga 
złożona przez Państwa Iwonę i Leszka Czerwińskich jest bezzasadna.
Komisja Rewizyjna w toku postępowania wyjaśniającego ustaliła:

1) Wezwała do złożenia dodatkowych wyjaśnień Państwa Iwonę i Leszka Czerwińskich 
jednakże Państwo Czerwińscy nie stawili się na wysłane wezwanie.

2) Wezwała  do  złożenia  dodatkowych  wyjaśnień  Panią  Alicję  Polak  –  kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Chełmnie w skutek czego ustalono, iż:
- Państwo Czerwińscy w 2012 roku złożyli  17 wniosków o udzielenie pomocy w 
formie zasiłku celowego bądź okresowego – wszystkie wnioski zostały rozpatrzone 
pozytywnie;
- dodatkowo czterokrotnie w 2012 roku Państwo Czerwińscy otrzymali pomoc  na 
wniosek „z urzędu”;
- dzieci Państwa Czerwińskich korzystają z dożywiania w szkole;
- w 2013 roku, została wystawiona decyzja odmowna na zasiłek celowy, gdyż nie 
spełniał on wymogów dotyczących zaspokojenia niezbędnej potrzeby bytowej.

Na podstawie ustaleń faktycznych i prawnych poczynionych przez Komisje Rewizyjną w 
toku  postępowania,  Przewodniczący  Rady  Gminy  Chełmno  uznaje  skargę  Państwa 
Czerwińskich za bezzasadną,  bowiem działania  Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
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Społecznej były zgodne z prawem, co zostało potwierdzone  przedstawioną  przez  Panią 
kierownik dokumentacją dot. udzielanej pomocy rodzinie Państwa Czerwińskich.
Nie zgłoszono pytań i uwag.
P. Przewodniczący odczytał  uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 
„za”.

Ad. 8.
Uchwała  w  sprawie  organizacji  przyjmowania,  rozpatrywania  oraz  załatwiania  skarg  i 
wniosków. (Zał. Nr 7)
P. Przewodniczący przedstawił  uzasadnienie  do uchwały:  Zgodnie z  229 pkt 3 Kodeksu 
postępowania administracyjnego jeżeli  przepisy szczególne nie określają innych organów 
właściwych  do  rozpatrywania  skarg  i  wniosków,  organem właściwym   do  rozpatrzenia 
skargi  dotyczącej  zadań  lub  działalności  wójta  i  kierowników  gminnych  jednostek 
organizacyjnych jest rada gminy. W związku z powyższym należy podjąć uchwałę jak w 
tytule.
Nie zgłoszono pytań i uwag do uchwały. 
P. Przewodniczący odczytał  uchwałę i poddał ja pod glosowanie. Wynik głosowania: 14 
„za”.

Ad. 9.
Uchwała  w  sprawie  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 
bezdomności zwierząt w Gminie Chełmno na 2013 rok. (Zał. Nr 8)
P. Przewodniczący poprosił P. Zawadzińskiego o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.
P. Zawadziński wyjaśnił, że zgodnie z ustawa z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt 
Rada Gminy corocznie określa do dnia 31 marca w drodze uchwały program opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt.
Wyjaśnił, że program różni się od poprzedniego tym, ze zostały dopisane podmioty, które 
uczestniczą w tym programie i kwota zawarta na ten cel w budżecie.
Nie zgłoszono pytań i uwag do uchwały. 
P. Przewodniczący odczytał  uchwałę i poddał ja pod glosowanie. Wynik głosowania: 14 
„za”.

Ad. 10.
Uchwała w sprawie przyjęcia programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy 
Chełmno na lata 2013-2032. (Zał. Nr 9)
P. Przewodniczący poprosił o uzasadnienie P. Zawadzińskiego.
P. Zawadziński wyjaśnił że w dniu 14 maja 2002 roku Rada Ministrów przyjęła Program 
usuwania  azbestu  i  wyrobów  zawierających  azbest  stosowanych  na  terytorium  Polski. 
Kontynuacją tego programu jest Program Oczyszczania Kraju z Azbestu na lata 2009-2032 
w  którym  określone  zostały  cele  dotyczące  usuwania  i  unieszkodliwiania  azbestu, 
minimalizacji negatywnych skutków zdrowotnych powodowanych kontaktem z włóknami 
azbestu oraz likwidacji szkodliwego oddziaływania azbestu na środowisko.
Na poziomie lokalnym w/w zadania realizuje samorząd Gminy m in. poprzez przygotowanie 
programów dot. usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest. 
Program usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy Chełmno na lata 2013-2032 
wskazuje m in. Cele i zadania, ramy prawne w tym zakresie oraz ujmuje tezy wynikające z 
programu  krajowego  w  odniesieniu  do  zagadnień  gospodarowania  azbestem  na  terenie 
Gminy Chełmno. Określa aktualny stan w zakresie wyrobów zawierających azbest. Program 
ten został poddany konsultacjom społecznym. Przedstawiony został Regionalnej Dyrekcji 
Ochrony  Środowiska  w  Bydgoszczy  i  Państwowemu  Wojewódzkiemu  inspektorowi 
sanitarnemu w Bydgoszczy. Nie wpłynęły żadne uwagi i wnioski do programu. Przyjęcie 
tego dokumentu  ma  na  celu  przyśpieszenie  procesu  usuwania  materiałów zawierających 
azbest i ich odpowiedniego zagospodarowania.
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Nie zgłoszono pytań i uwag do uchwały. 
P. Przewodniczący odczytał  uchwałę i poddał ja pod glosowanie. Wynik głosowania: 14 
„za”.

Ad. 11.
Informacja z rozliczenia realizacji zadania publicznego. (Zał. Nr 10)
P. Przewodniczący poprosił P. Wójta o przedstawienie Informacji.
P. Wójt odczytał informację i poprosił o pytania.
Nie zgłoszono pytań.

Ad. 12.
Informacja o wysokości umorzeń i zastosowanych ulg w spłacaniu należności pieniężnych 
mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Chełmno, udzielonych w 2012 
roku. (Zał. Nr 11)
P. Przewodniczący poprosił P. Wójta o przedstawienie Informacji.
P. Wójt odczytał informację i poprosił o pytania.
Nie zgłoszono pytań.

Ad. 13.
Sprawy bieżące.
P. Zawal prosi by pracownicy interwencyjni udrożnili przepusty w Kałdusie.
P.  Madej  zabrał  głos  w  związku  z  objazdem  dróg:  powiedział,  ze  należy  porządnie 
wyrównać drogi gruntowe po zimie.
Sprawdzono  obniżenie  drogi  w  Klamrach  koło  P.  Sobieralskiego  i  zostało  to  dobrze 
zrobione. Koło P. Trzpila należy utwardzić. W Dorposzu Chełmińskim na drodze na Cykop 
widać, że droga staje się nierówna szczególnie na przepustach.

Nie zgłoszono więcej spraw.
Na tym obrady XX Sesji zakończono.
Protokolant
............................
Chełmno, dnia 25.04.2013 roku.
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